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Přítomní členové výboru: Jan Frei, Juraj Hvorecký, Robert Novotný, Pavel Nývlt, Martin 
Profant, Alena Sarkissian, Darja Zoubková. 

Za zapisovatele schůze byl určen Pavel Nývlt. 

Juraj Hvorecký vyzval členy výboru k připomínkování návrhu příkazu ředitele k čerpání 
dovolené v r. 2023. Pavel Nývlt upozornil na drobnou faktickou chybu, jinak výbor neměl 
žádné výhrady. 

Výbor prodiskutoval stav rozpočtu FKSP a čerpání z něj. Juraj Hvorecký informoval, že 
kvůli skončení projektu HR Award se od začátku roku 2023 snížila průměrná mzda na 
Ústavu, a proto vedoucí hospodářské správy navrhuje snížit příspěvek z FKSP ze 6.000,- Kč 
na plný úvazek (a poměrnou částku pro zaměstnance s nižším úvazkem) na 5.000,- Kč na plný 
úvazek (a poměrnou částku pro zaměstnance s nižším úvazkem). Pavel Nývlt upozornil, že 
z tabulek zaslaných hospodářskou správou vyplývá, že při plném čerpání FKSP při stávající 
výši příspěvku by zbyla rezerva 157.945,- Kč, při redukovaném podle návrhu hospodářské 
správy 338.495,- Kč; čerpání FKSP však vždy výrazně zaostávalo za plánem. To zdůraznil i 
Martin Profant. Darja Zoubková v této souvislosti upozornila, že mnozí zaměstnanci 
nevyžívají všech možností karty UP, přes niž se letos budou vyplácet i všechny příspěvky 
z FKSP, a že příslušného školení se účastnil jen malý počet zaměstnanců. Juraj Hvorecký 
navrhl, aby Výbor podpořil zachování pravidel čerpání z FKSP ve stávající podobě. To 
Výbor schválil (6 hlasů pro, 1 se zdržel, 0 proti). 

Juraj Hvorecký sdělil, že v důsledku zápisu v Obchodním rejstříku byla odborové organizaci 
automaticky zřízena datová schránka, která byla spárována s mailovým účtem 
zoo@flu.cas.cz a bude letos využita k podání přiznání k dani z příjmů sražené zvláštní 
sazbou. Darja Zoubková objasnila, že odborová organizace daň z příjmů neplatí, ale přesto 
musí odevzdat přiznání. 

Dále Juraj Hvorecký informoval, že chtěl využít zápisu odborové organizace do Obchodního 
rejstříku k převodu účtu k FIO bance, jenže jméno jednatele je v rejstříku utajeno kvůli 
GDPR a ani zástupci banky k němu nemají přístup. Pro převod účtu bude banka mj. 
potřebovat ověřené stanovy, IČO výpis s uvedením jména jednatele a seznam členů. Tuto 
agendu tedy bude muset přenechat příštímu Výboru, zápis v Obchodním rejstříku se totiž 
stejně bude muset aktualizovat po zvolení nového předsedy. 

Poté Juraj Hvorecký informoval, že na základě podnětu jednoho člena požádal personální 
manažerku, aby připravila manuál pro zaměstnance v předdůchodovém věku, aby byli 
informováni o svých zákonných právech. 

Juraj Hvorecký dále uvedl, že na podnět jiného člena vedení ústavu rozhodlo výrazně 
liberalizovat horní hranici tarifních mezd, která byla nápadně níže, než umožňovala 
pravidla grantových agentur. Díky tomu se platy z grantů budou moci přiblížit standardu 
v přírodovědných oborech. Martin Profant však upozornil, že hodnotící panely mohou „příliš 
vysoké“ návrhy platů použít jako argument pro zamítnutí grantové žádosti. 
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Juraj Hvorecký také informoval o schůzi předsedů OS PVV, která proběhla 22. února. Ta 
potvrdila ve funkci stávající vedení OS PVV. Vedení OS PVV také připravilo prohlášení 
kritizující podfinancování humanitních věd, v návaznosti na podobně zaměřené aktivity 
probíhající na filosofických fakultách. Juraj Hvorecký toto prohlášení rozešle členům. 

Juraj Hvorecký sdělil, že stav účtu ke 2. březnu 2023 činí 125.049,33 Kč. 

Martin Profant se omluvil z dalšího průběhu schůze výboru i z nadcházející členské schůze. 

Výbor projednal přípravy na členskou schůzi, která se uskuteční ve středu 8. března od 
14:00 v AKC. Juraj Hvorecký navrhl, aby v programu schůze byl vyčleněn pevně stanovený 
čas na diskusi o kolektivní smlouvě, po jehož uplynutí budou členové hlasovat o stávající 
podobě návrhu a pokud ho odmítnou, bude se jednotlivě hlasovat o sporných bodech. Jan Frei 
a Darja Zoubková navrhli, aby byl členům stanoven termín, do nějž mají zaslat své návrhy 
znění příslušných pasáží kolektivní smlouvy. Juraj Hvorecký však upozornil, že stávající 
výbor by do voleb změněný text nestihl s vedením projednat. Pavel Nývlt navrhl na členské 
schůzi akcentovat, že předjednání návrhu s vedením nevytváří tlak na členskou základnu, aby 
dohodnutý text schválila, a že bylo během jednání opakovaně zdůrazňováno, že jde o návrh, 
který podléhá schválení členské základny. Juraj Hvorecký slíbil, že nejprve členům představí 
stávající znění návrhu a vývoj, který k němu vedl, aby členové získali představu o průběhu 
vyjednáváních. Pavel Nývlt navrhl, že by bylo dobré zvlášť upozornit na rozdíly návrhu 
oproti nyní platné kolektivní smlouvě a dohodě o uzavírání smluv na dobu určitou. Juraj 
Hvorecký také upozornil, že členská schůze musí podniknout kroky k přípravě voleb do 
Výboru a Revizní komise. Pavel Nývlt upřesnil, že schůze musí stanovit termín voleb 
(předběžně byly stanoveny na 17.–20. dubna, případné druhé kolo na 24.–27. dubna) a zvolit 
volební komisi. Výbor prodiskutoval možné nominanty do volební komise. 

Termín příštího jednání Výboru byl stanoven na 17. dubna od 10:30 v zasedací místnosti 
v Jilské; pokud to bude potřeba vzhledem k výsledkům členské schůze, sejde se výbor dříve. 


